
 

Mondelinge vragen: Afschaffen 
onderwijskansenregeling is oliedom  
15 mei 2025 
Kansengelijkheid in het onderwijs zou geen politiek thema moeten zijn. In woord zegt ook vrijwel 
elke politieke partij dat ieder kind een gelijke kans moet krijgen op goed onderwijs en ontwikkeling, 
in daad valt dat tegen. Afgelopen jaren is al fors bezuinigd op bijvoorbeeld de 
onderwijsachterstandsmiddelen (OAB) en dit kabinet heeft nu bij de VJN besloten de 
Onderwijskansenregeling voor het VO af te schaffen. 1 De Rijksoveheid omschrijft de regeling als 
volgt: “Op sommige scholen zitten veel leerlingen die minder goed presteren bijvoorbeeld 
vanwege de thuissituatie. Terwijl elke leerling gelijke kansen zou moeten krijgen om zich te 
ontwikkelen. Om deze leerlingen te ondersteunen krijgen scholen vanaf 2024 extra geld.”  
Op het afschaffen van de regeling is harde kritiek geuit. 2 

De fracties van de PvdA, D66, GroenLinks, Volt, Student en Starter, Christenunie zijn verbijsterd 
dat deze regeling, die tot doel had kinderen die het het hardst nodig hadden meer ondersteuning 
te bieden, wordt afgeschaft. Het is volgens de fracties een oliedomme bezuiniging waarvoor je de 
rekening later betaalt.  De fracties hebben direct signalen gekregen dat er direct zorgen zijn over 
het afschaffen op Utrechtse scholen. Daarom hebben de eerder genoemde fracties de volgende 
vragen: 

Vragen: 
1. Op de Raadsinformatiebijeenkomst over asiel uitte de directeur van Ithaka direct zorgen 

over docenten die met middelen de Onderwijskansenregeling zijn aangenomen. De 
onderwijskansenregeling kan voor extra personeel worden ingezet maar ook voor 
bijvoorbeeld huiswerkbegeleiding, extra onderwijstijd of om ouderbetrokkenheid te 
stimuleren. Heeft het college zicht op wat er dankzij de Onderwijskansenregeling in Utrecht 
op dit moment wordt gedaan voor kwetsbare leerlingen?  

2. Is er al contact met scholen over dit besluit en kan het college aangeven welke scholen in 
onze stad door de afschaffing van de Onderwijskansenregeling worden geraakt?  

3. De fracties lezen in berichten dat binnen het kabinet en de coalitie gemor zou zijn ontstaan 
na het besluit over afschaffing van de regeling. De fracties hopen dat dit samen met de felle 
kritiek die vanuit het onderwijs is geuit leidt tot het terugdraaien van dit besluit. Is het 
college bereid om i.s.m. andere gemeenten bij het Rijk aan te dringen op het terugdraaien 
van deze bezuiniging?  

Gesteld door: 
• Hester Assen, PvdA 
• Maartje Vermeulen, GroenLinks 
• Venita Dada-Anthonij, D66 
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• Anton Stam. Volt 
• Janouke van Meerveld , Student en Starter 
• Derk van Bergen, Christenunie 
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